

Newsletter of the Institute of Chinese Literature and Philosophy

Academia Sinica

Vol. 28, No. 1

March 2018

Table of Contents

Festschrift in Honor of Professor Stephen Owen

- Foreword LIU Yuan-ju
 An Interview with Stephen Owen LIU Yuan-ju, Harrison HUANG
 Insight and Imagination: The Influence of the Studies of Stephen Owen in Taiwan CHEN Ya-lin
 Proceeding towards the World: An Examination of the Reception
 and the Studies of Stephen Owen in Mainland China CHIU Wan-chun
 A Construction of Literary History: On Stephen Owen's Overview of Chinese Literary
 History from the Tradition of Writing in European Sinology Severina BALABANOVA
 Chronology of Stephen Owen's Scholarship LO Pei-hsuan, CHEN Ya-lin

Prefaces and Postscripts

- A Preface to *A New Interpretation of Chinese Classical Literature and Its Texts*
 by Dongpo Bian Kang-i Sun CHANG

Research Notes

- The Achievement of the Revolution of the Novel in the Late Qing and Its Effect
 in the Early Republican Era FU Jianzhou
 The Politics of *Buren*: Three Interpretations by Kang Youwei YANG Chen-te

Bibliographical Studies

- A Study of *The Complete Works of Mou Zongsan: Early Works* DONG Zhiwei

中國文哲
研究
通訊

109

第二十八卷·
第一期

中央
研究院
中國
文哲
研究所
印行

第二十八卷·第一期 要目

慶祝宇文所安教授榮退專輯

- 慶祝宇文所安教授榮退專輯前言 (劉苑如)
 冬訪宇文所安——「漢學」奇才/機構「怪物」
 的自我剖析 (劉苑如、Harrison Huang 專訪)
 洞見與想像：宇文所安研究的臺灣影響初探 (陳雅琳)
 走向世界——論中國學界對宇文所安的接受與研究
 (邱琬淳)
 文學史的建構：從歐洲漢學的書寫傳統論宇文所安
 的中國文學史觀 (謝薇娜)
 宇文所安 (Stephen Owen, 1946-) 學術年表
 (羅珮瑄、陳雅琳)

序跋選錄

- 序卞東波編譯《中國古典文學與文本的新闡釋
 ——海外漢學論文新集》(孫康宜)

文哲論壇

- 小說界革命的晚清成就與民初效應 (付建舟)
 不忍政治三詮——康有為從傳統到近代的思索 (楊貞德)

書目文獻

- 《牟宗三先生全集·早期文集》佚文考 (董志威)

中國
文哲
研究
通訊

吳大猷
題



臺灣 臺北 南港
 中央研究院中國文哲研究所
 中華民國一〇七年三月

TAIPEI, TAIWAN, R.O.C.

ISSN 1017-7558



9 771017 755009